
Protokół Nr L/13/2022 

z L sesji Rady Gminy w Gąsawie odbytej w dniu 28 listopada 2022 roku 

 

Sesję rozpoczęto w dniu 28 listopada 2022 r. godz. 900 i zakończono o godz. 1150 w sesji na podstawie listy 

obecności na ogólną ilość 15 radnych udział wzięło 12 radnych czyli wymagane quorum.  

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Robert Dworek 

2. Paweł Brzykcy 

3. Jacek Krupiński 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Błażej Łabędzki – Wójt Gminy Gąsawa, 

Natalia Nowakowska – Sekretarz Gminy Gąsawa, 

Genowefa Bocian – Skarbnik Gminy Gąsawa, 

Magdalena Śniadecka – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Laskach Wielkich 

Leszek Kuchciński – Kierownik ZRP w Gąsawie 

Zofia Brzykcy – Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Gąsawie  

Joanna Łakomska – Dyrektor GOK w Gąsawie 

Wiesława Janiszewsla – Dyrektor GBP w Gąsawie 

Druh Stefan Najrzał 

przedstawiciele prasy lokalnej (Tygodnik Lokalny Pałuki,) 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

6. Informacja o złożonych interpelacjach i wnioskach przez radnych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Rocznego Programu współpracy Gminy Gąsawa z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2023 rok, 

b) określenia dziennych stawek opłaty miejscowej, terminów płatności i sposobu jej poboru, 

c) określenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2022 roku,  

e) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na2022 rok, 

f)  zmieniająca uchwale w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników OSP, 

g) określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 

h) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

i) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie. 

 

 



Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do 

radnych z propozycją, żeby uchwały były odczytywane w zakresie określonym w § 40 ust.1 pkt 1 Statutu 

Gminy czyli żeby była odczytywana data i tytuł uchwały – radni jednogłośnie wyrazili zgodę żeby uchwały 

przed przystąpieniem do głosowania odczytywać w zakresie zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady 

Gminy.  

 

 

Ad. 1  

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich przybyłych na 

sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 radnych udział bierze obecnie 

8 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. 

 

Ad.2. 

Porządek obrad został przyjęty bez zmian jednogłośnie. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji został wyłożony do wglądu radnych 

przed sesją oraz w biurze rady. Zapytał radnych czy go czytać, czy przyjmą w wersji wyłożonej bez 

odczytywania. Radni zdecydowali, aby protokołu nie odczytywać i przyjęli w wersji wyłożonej jednogłośnie 

13 głosami „za”. 

Po przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu druhowi Stefanowi 

Narzazowi z OSP Gąsawa, który w imieniu w imieniu wszystkich strażaków z OSP Gąsawa podziękował za 

zakupiony sprzęt dla tej jednostki ze środków które Gmina otrzymała jako nagrodę za wyszczepienia COVID., 

żeby ci co wyjeżdżają na akcje byli bezpieczni i bezpiecznie wrócili do domu. 

Ad.4. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył sprawozdanie o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.) 

 

Ad.5 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 28 października 

2022  roku do dnia 27 listopada 2022 roku oraz informację z realizacji uchwał (sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu). 

Ad. 6 

W tym punkcie porządku obrad Radny Leszek Kranz zgłosił wniosek o usuniecie usterki oświetlenia w 

Godawach przy drodze powiatowej. 

Wójt Gminy wyjaśnił że wniosek o usuniecie twej usterki był do ENEI składany 3 razy i nie ma żadnego 

odzewu. 

Radny Leszek Kranz odpowiedział że pracownicy byli ale tylko przyjadą pochodzą i na tym się kończy – 

zaproponował, że może lokalni elektrycy by się tym zajęli. 

Przewodniczący Rady Gminy zasugerował, że awaria  oświetlenia to jest problem po stronie hydroforni. 

Kierownik Zakładu Robót Publicznych Leszek Kuchciński wyjaśnił że oświetlenie to było podłączone do 

szafy sterowniczej na przepompowni po wymianie szafy wykonawca się nie zgodził do podłączenia bo straci 

się gwarancję.  

Radny Kranz – prosił żeby ten problem zgłosić przez platformę. 

Przewodniczący Rady Gminy pytał również o zrzut ścieków czy przewoźnicy którzy zrzucali ścieki w punkcie 

zlewnym w Gąsawie wiedzą, że nie mogą tego robić. 

Leszek Kuchciński kierownik ZRP wyjaśnił że przewoźnicy otrzymali wypowiedzenia z okresem 1 

miesięcznym i jeden z okresem 3 miesięcznym i będą musieli podpisać umowy z WIK Żnin. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z prośbą o poinformowanie o tym fakcie mieszkańców. 

 

 

Ad.7. 

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do 

radnych z propozycją, żeby uchwały były odczytywane w zakresie określonym w § 40 ust.1 pkt 1 Statutu 



Gminy czyli żeby była odczytywana data i tytuł uchwały – radni jednogłośnie wyrazili zgodę żeby uchwały 

przed przystąpieniem do głosowania odczytywać w zakresie zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady 

Gminy.  

a) Rocznego Programu współpracy Gminy Gąsawa z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2023 rok, 

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/316/2022 w sprawie rocznego programu współpracy gminy Gąsawa z 

organizacjami pozarządowymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok, głosowało 11 radnych obecnych na sesji. 

b) określenia dziennych stawek opłaty miejscowej, terminów płatności i sposobu jej poboru, 

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/317/2022 w sprawie określenia dziennych stawek opłaty miejscowej, 

terminów płatności i sposobu jej poboru  głosowało 11 radnych obecnych na sesji. 

c) określenia dziennych stawek opłaty targowej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru, 

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/318/2022 w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej, 

terminu płatności oraz sposobu jej poboru głosowało 11 radnych obecnych na sesji. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2022 roku,  

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Od tego punktu porządku obrad sesji w głosowaniu bierze udział 12 radnych 

Za przyjęciem uchwały Nr L/319/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2022 roku,  głosowało 12 

radnych obecnych na sesji. 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, 

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/320/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 

rok, głosowało 12 radnych obecnych na sesji. 

f) zmieniająca uchwale w sprawie ustalenia wysokości stawki ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników OSP, 

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/321/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawki 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP, głosowało 12 radnych obecnych na sesji. 

g) określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 



Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/322/2022 określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 

głosowało 12 radnych obecnych na sesji. 

 

Od tego punktu porządku obrad sesji w głosowaniu udział bierze 11 radnych sesję opuścił radny Piotr 

Boiński 

h) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

Projekt w/w uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały Nr L/323/2022 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 

rok głosowało 11 radnych obecnych na sesji. 

i) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032  

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały . Uchwała została podjęta 11 głosami „za” 

Ad.8. 

Wójt Gminy p. Błażej Łabędzki poinformował, że można pozyskać dofinansowanie prac 

konserwatorskich, żeby w tym uczestniczyć powinien być aktualny Program Opieki nad Zabytkami. 

Poinformował radnych, że jako Wójt proponuje żeby z tego projektu pozyskać środki finansowe na 

odnowę pomnika Leszka Białego, budynku przy ul. Rynek 3 oraz ogrodzenie przy cmentarzu. 

Radny Leszek Kranz pytał o geotermię  - jak wygląda sytuacja 

Wójt Gminy odpowiedział , ze dokumenty zostały przesłane do Ministerstwa ochrony środowiska 

w celu zaopiniowania zmian. 

Radny Józef Goc pytał czy program ochrony zabytków ma limit pieniężny, jeżeli nie zaproponował 

żeby z tego programu wyremontować kaplicę w Gogółkowie. Prosił również o naprawę rynny na 

tym budynku. 

Maria Warda sołtys z Gogółkowa wyjaśniła, że nieprawda jest ze właścicielem budynku starej 

szkoły ( kaplica ) jest Kościół – jest umowa miedzy proboszczem a gminą, stwierdziła również, ze 

budynek bardziej wpisuje się w Program Ochrony Zabytków niż Zieloną Szkołę w Chomiąży 

Szlacheckiej. Bardzo dużo w Gogółkowie  zrobili mieszkańcy w ramach funduszu sołeckiego. 

Zwróciła się z prośbą o remont tego budynku, jak również o to żeby pracownicy Urzędu Gminy do 

sołtysów przesłali informację gdzie mieszkańcy mogą kopić tańszy węgiel od Państwa.  

Wójt Gminy poinformował, że rynny będą naprawione. 

Radny Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Roman Szczęsny zgłosił wniosek o doprowadzenie 

wody do p. Wojtasików w Drewnie. Zgłosił również problem wycinki drzew przy drodze 

powiatowej Gąsawa – Oćwieka ponieważ sam zainteresował się procedurą wycinki tych drzew  - 

zazwyczaj z racji bezpieczeństwa wycina się chore drzewa a tam jest tak, że wycinane są  te zdrowe 

drzewa, a chore pozostają, zasugerował żeby zwrócić uwagę na wydawanie pozwoleń. 

Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z prośbą o przesłane wniosku do Starosty Żnińskiego o 

postawienie kilku barierek ochronnych na zakręcie przy Rynku w Gąsawie, w krótkim czasie były 

tam dwa wypadki w tym jeden śmiertelny. 

Radny Artur Mrówczyński pytał o płace pracowników a projekt budżetu gminy radni w projekcie 

budżetu gminy są zapewnione środki na podwyższenie płac dla pracowników o 10% - jak radni 

będą chcieli dać więcej podwyżki to z czego. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w ciągu roku budżet jest uzupełniany z ponadplanowych 

dochodów. 



Przewodniczący Rady Gminy pytał co dalej z budynkiem Ośrodka Zdrowia w Gąsawie  - wpłynął 

wniosek od dotychczasowego dzierżawcy o zaprzestaniu działalności, a czy osoba która była 

zainteresowana prowadzeniem działalności medycznej w tym budynku kontaktuje się w tej sprawie.   

Wójt Gminy poinformował, że jeżeli się pojawią pieniądze z Polskiego Ładu gmina będzie pisać 

wnioski na przeznaczenie środków na remont tego budynku. 

Radny Adam Adamczyk stwierdził, że poprzedni dzierżawca prowadził tam działalność medyczną 

do końca jeżeli elektryka jest nie dobra to może wystarczy to naprawić,  odświeżyć pomieszczenia i 

osoba zainteresowana może tam rozpocząć działalność. 

Radny Artur Mrówczyński nawiązał do tego z lokalnej gazety radni się dowidzieli, o 

wywłaszczeniu gruntów i zapłatę odszkodowania przez gminę przy nowobudowanej drodze 

Marcinkowo Górne – Komratowo. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że chodzi o szerokość drogi która nie spełnia warunków i dotyczy to wykupu 

gruntu  ok 3000 m2 – odszkodowanie gmina musi wypłacić, jest deklaracja że działkowcy chcą to z 

powrotem przeznaczyć na rozwój gminy. 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał czy to n ie jest w kompetencji rady żeby podjąć decyzję o 

wykupie tych działek – pytał kiedy pan chciał to przekazać radnym. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Roman Szczęsny przypomniał droga Drewno Osiny droga nie 

mogła być zrobiona ponieważ nie jasne były własności gruntów. Zgłosił również wniosek o 

założenie dwóch progów zwalniających na drodze Oćwieka – Gąsawka ponieważ w tym roku było 

już kilka kolizji na tej drodze. Zwrócił się z prośbą, żeby chciałby uczestniczyć w wizytacji komisji 

ds. ruchu drogowego przy starostwie powiatowym. 

Radny Józef Goc podziękował za kruszywo które zostało przywiezione do Gogółkowa – jeden transport 

50%  zapotrzebowania jednocześnie pytał dlaczego Kierownik ZRP nie zadysponował koparki do 

rozrzucenia  tego kruszywa tylko przyjechało 7 ludzi z taczką żeby rozwieść – na zakończenie 

poinformował że użyczył swojej koparki . 

Kierownik Zakładu Robót Publicznych poinformował, że koparka w tym dniu nie mogła jechać na 

rozrzucenie kamienia do Gogółkowa. 

Magdalena Śniadecka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Laskach Wielkich podziękowała za 

naprawę dachu na budynku Zielonej Szkoły w Gąsawie. 

 

Ad.9. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący  podziękował wszystkim za udział w sesji i zakończył obrad 

L sesji Rady Gminy. 

 

        Przewodniczący Rady Gminy  

   

        Mariusz Kazik  

 
Protokolant 

M.Majda 

 

 


